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Saxo Studienævn  

M Ø D E R E F E R A T  11. JANUAR 2022 

Forum Saxo Studienævn  

Møde afholdt 18. januar 2022 kl. 13-15  

Sted Zoom  

Referent Sara Holm-Meier  

Til stede 

Per Ole Rindel (POR), Kristina Winther-Jacobsen (KWJ), Signe 

Mellemgaard (SM), Sofie Lene Bak (SLB), Adam Schwartz (ASC), 

Christine Delcomyn Dohn (CDD), Christina Falkenberg (CF), Lisa Marie 

Andersson (LMA) 

Desuden deltog Lasse Sonne (LS), Amir Susic (AS),  

Afbud fra Anton Skovsgaard Christensen, Sofie Louise Frølich, Jane Fejfer, 

Peter Edelberg, 

Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Godkendelse af referat 

3. Meddelelser 

4. Behandling af evalueringer E20 F21 (F. Ark.) 

5. Status på de nye studieordninger  

6. Diskussion af tiltag ved Åbent Hus og Tilvalgsdag 

7. Indmelding af kvote 2-medlemmer (Bilag vedhæftet) 

8. Løbende drøftelse af studiemiljøet 

9. Diskussion af evalueringskategorierne A/B/C og hvordan de tildeles 

10. Fortsat drøftelse af info til nye KA-studerende – ej studiestartsprøve 

11. Dato for mødet i februar 



 

SIDE 2 AF 4 12. Merit- og dispensationssager 

13. Eventuelt 

 

Ad 1) Godkendelse af dagsorden 

Der var ikke indsendt evalueringer, så punkt 4 blev ændret til at omhandle 

FAKs nye omregningsmodel for ECTS fra udlandet. Herefter blev 

dagsordenen godkendt. 

 

Ad 2) Godkendelse af referat 

Referaterne for det ordinære møde den 7. december 2021 og hastemødet den 

16. december 2021 blev godkendt. 

 

Ad 3) Meddelelser 

LS redegjorde for, at syge/reeksamen nu også kan omlægges. Ordinære 

prøver omlagt i ordinær termin er derfor også omlagt til reeksamen. 

Mundtlige prøver, der blev afholdt fysisk, vil også afholdes fysisk til 

reeksamen. Hvis der er en tilmelding til en eksamen, der endnu ikke har 

været omlagt, orienteres vi om det i starten af februar. 

LS orienterede om, at der for det kommende semester endnu ikke er truffet 

afgørelse om, hvordan undervisning og nødstreaming skal foregå – der er 

møde igen i næste uge.  

I den forbindelse skal de fag, der har vinteroptag også afgøre, om KA-intro-

arrangementerne laves i online format eller afholdes fysisk i løbet af første 

undervisningsuge. 

LS har fået en mail fra FAK om vinteroptaget på KA’en. KA-uddannelser 

med vinteroptag skal tage stilling til, om man ved vinteroptaget vil bruge 

model 1 eller 2: 

1. Man optager kun retskravsbachelorer 

2. Man optager alle kvalificerede ansøgere (herunder også 

retskravsbachelorer) 

For et par år siden overgik alle til model 2, hvor alle tidligere anvendte 

model 1. Det er beslutningen om, at alle skal bruge model 2, der nu kan 

genbesøges. Der er deadline den 27. januar – fagene skal melde tilbage til 

LS den 26. januar. 

LS mindende om, at undervisningsudbud skal være færdigt til 1. februar. og 

1. marts skal de faglige underudvalg have kursusbeskrivelserne, så de i løbet 

af marts kan godkende kursusbeskrivelserne.  

På studienævnsmødet i marts skal det afgøres hvilke forskningsområder i 

F23, der kan følges af studerende fra de forskellige fag. 

AS redegjorde for frister til at søge om udveksling.  

 

Ad 4) Behandling af evalueringer E20 F21 (F. Ark.) 

Evalueringer var ikke sendt ud, så punktet blev ændret til at omhandle 

høringen om ECTS-omregningstabellen. 



 

SIDE 3 AF 4 SN havde ingen indvendinger. 

 

Ad 5) Status på de nye studieordninger 

LS orienterede om, at vi afventer den endelige udgave – studieordningerne 

er godkendt af FAK og dekanen.  

POR spurgte til, hvem der fastlægger pensum? Det blev afklaret, at pensum 

godkendes af underviser eller eksaminator. 

SLB spurgte til, hvordan forskningsområderne skal beskrives i 

studiehåndbøgerne, da de bør beskrives så ens som muligt. 

LS har skrevet en lille tekst til studiesiderne, som eventuelt kunne bruges til 

studiehåndbøgerne.  

LS sender de små tekster rundt til fagene. 

 

Ad 6) Diskussion af tiltag ved Åbent Hus og Tilvalgsdag 

AS redegjorde kort for de to arrangementer. Åbent Hus afholdes 2. marts kl. 

14-19 fysisk på campus. Det kan dog omlægges med kort frist, hvis 

nødvendigt. 

Tilvalgsdag afholdes den 17. marts fra kl. 10-14 også fysisk på campus.  

CF spurgte til studerende for en dag – AS afklarede, at det varetages af 

FAK. 

 

Ad 7) Indmelding af kvote 2-medlemmer (Bilag vedhæftet) 

SM redegjorde kort for processen.  

KWJ melder sig sammen med LMA for Klassisk arkæologi. 

CFH og SM melder sig for Etnologi. 

KWJ er formand for udvalget. 

De øvrige fag melder tilbage til SHM senest den 28. januar. 

 

Ad 8) Løbende drøftelse af studiemiljøet 

De studerende er glade for at kunne være på campus igen. 

På Etnologi arbejder fagrådet med studie- og læsegrupper, og der er 

workshops for de studerende i forhold til gruppedannelse - 1. årgang 

deltager desværre ikke så meget i arrangementerne. 

LS berettede, at der ikke længere er en corona-hjælpepakke. Der er dog den 

sædvanlige studiemiljøpulje, så har fagene fagligt-sociale arrangementer, 

kan der søges penge – rent sociale arrangementer gives der ikke penge til. 

 

Ad 9) Diskussion af evalueringskategorierne A/B/C og hvordan de 

tildeles 

Det blev blandt andet diskuteret, om svarprocenten kan holdes ude af 

kategoriseringen, eller om den kan måles på det antal studerende, der 

deltager i den mundtlige evaluering. Der mangler blandt undervisere og 

studerende en anskueliggørelse af, hvad evalueringerne bruges til. 



 

SIDE 4 AF 4 AS foreslog, at TEACH og eventuelt U&S kunne inviteres til at fortælle om 

evalueringerne og baggrunden for dem. 

Punktet tages op igen, når der skal behandles evalueringer. 

 

Ad 10) Fortsat drøftelse af info til nye KA-studerende – ej 

studiestartsprøve 

Skal der laves moduler svarende til BA-studiestartsmodulerne til KA-

studiestarterne? 

Det tages op med det nye Studienævn. 

 

Ad 11) Dato for mødet i februar 

Der laves en Doodle for et møde i uge 8. 

 

Ad 12) Merit- og dispensationssager 

Studienævnet fulgte de faglige underudvalgs indstillinger til afslag. 

 

Ad 13) Eventuelt 

CDD sagde tak for nu, hun stopper som studenterrepræsentant. POR siger 

tak for tiden som Studienævnsformand, han fortsætter i Studienævnet men 

ikke som formand. 

 

 


